
noflfloi οι εν δυνάμει
πρωθυπουργοί nflfln 
...γιο οργότερο
-Συμφωνείτε με την άποψη να προϋπάρξει του 
ανασχηματισμού μια πολιτική συμφωνία μεταξύ 
της ιστορικής ηγεσίας του ΠΑΣΟΚ με τον κ. 
Σημίτη;
-  Πρώτον ο ανασχηματισμός είναι η κατηγορη
ματικά απόλυτη ευθύνη του πρωθυπουργού, κα
νείς δεν δικαιούται να μιλάει για ανασχηματισμό 
και κατά μείζονα λόγο ένας υπουργός που 
πρέπει να έχει διαρκώς τον εαυτό του στη 
διάθεση του πρωθυπουργού.
Άρα θεωρώ αδιανόητη την οποιαδήποτε 
διαπραγμάτευση του οποιουδήποτε με τον 
πρωθυπουργό.
-Α ρκετοίανεπισήμω ς υποστηρίζουν ότι 
επιβάλλεται τώρα ανασχηματισμός για την 
αναστροφή του κλίματος;
-Σ α ς  επαναλαμβάνω ότι ο ανασχηματισμός 
είναι αποκλειστική αρμοδιότητα και ευθύνη του 
πρωθυπουργού. Αλλά αυτό που χρειάζεται το 
ΠΑΣΟΚ σήμερα είναι να σταθεί με περισσότερη 
αυτοπεποίθηση στο έργο του. Ο απολογισμός 
αυτού του χρόνου - μόνο- είναι θετικός, αλλά 
μέσα από τον συσκοτισμό που προκαλούν κάθε 
φορά οι εντάσεις που συνοδεύουν κάθε 
κυβερνητική πολιτική, χάνεται εύκολα η γόνιμη 
πλευρά και απομένει μόνο αυτή η πικρή αίσθηση 
που συνοδεύει τη διαμάχη.
-Α ν  σας ζητούσε ο πρωθυπουργός τη γνώμη 
σας, να γίνει ή όχι ανασχηματισμός;
-  Θα τη ν έλεγα στον πρωθυπουργό αν μου 
ζητούσε.
-Σ τ ο  κόμμα σας τα δείπνα πληθαίνουν, όπως και 
η διάδοχολογία...
-Δ ε ν  βοηθάει καμιά διαδοχολογία, γιατί οι 
διαδοχολογίες έχουν νόημα όταν έχουν 
ανπ'κρισμα. Και τότε έχουν βαρύ νόημα και βαθύ, 
διότι προφανώς σε κάποια στιγμή, κάποια εποχή 
μετά και την επόμενη εκλογική νίκη προφανώς 
θα έρθει μια ώρα διαδοχής στο ΠΑΣΟΚ και 
φυσικό είναι να επιδιώξουν πολλά στελέχη. Και 
αυτή είναι η υπεροχή του ΠΑΣΟΚ: έχει όντως 
πολλούς άξιους για να είναι πρόεδροι ή δυνάμει 
πρωθυπουργοί και να θέλουν να καταδείξουν 
αυτή τους την πρόθεση. Απλά σήμερα στο παρόν 
ΠΑΣΟΚ είναι τόσο αυτονόητο ότι τίποτα δεν 
μπορεί να αποκαταστήσει ή αντικαταστήσει ή 
κατά μείζονα λόγο να διαδεχθεί τον Κώστα 
Σημίτη, ώστε η παρόμοια συζήτηση, αν πράγματι 
γίνεται, να μην έχει κανένα νόημα - και επειδή 
δεν έχει νόημα, βλάπτει.

Η διεύρυνση
-  Διεύρυνση στοπ για το ΠΑΣΟΚ; Αυτό είναι το 
μήνυμα από τη θεαματική επιστροφή του κ. 
Σουφλιά στη ΝΔ, την ώρα που το ΠΑΣΟΚ 
εξακολουθούσε να θεωρεί διεύρυνσή του τη
«μεταγραφή» του στελέχους της ΝΔ;
-  Μια απλή ανάγνωση της εξέλιξης του ΠΑΣΟΚ 
από τον Σεπτέμβρη του 1974 έως τώρα θα δείξει 
ότι το ΠΑΣΟΚ είναι η σύνθεση διαρκώς της 
ιστορικότητάς του με τη διαρκή διεύρυνση, αυτό 
είναι το ΠΑΣΟΚ. Το ΠΑΣΟΚ είναι συνυφασμένο 
με την έννοια της διεύρυνσης.
-Σ το  παρελθόν.
-Κ α ι τώρα.
-  Τώρα, ποια διεύρυνση κάνετε;
-  Με συγχωρείτε, δεν είναι διεύρυνση αυτή που 
έγινε σε όλα τα ψηφοδέλτια στις εθνικές εκλογές 
του Απριλίου;
-Λ έτε που έγινε...
-Γ ια τ ί; Με συγχωρείτε, ο κ. Κοντογιαννόπουλος, 
ο κ. Ματζαπετάκης δεν εξελέγησαν και με τη 
λαϊκή ψήφο; Δεν επικυρώθηκε μια διεύρυνση στο 
πρόσωπό τους;
-  Θέλετε να πείτε παράλληλα ότι ο κ. 
Κοντογιαννόπουλος και ο κ. Ματζαπετάκης 
μετέφεραν ορδές ψηφοφόρων της ΝΔ στο 
ΠΑΣΟΚ;
-  Όχι, καθόλου. Μετέφεραν το μήνυμα στον 
μέσο πολίτη ότι το ΠΑΣΟΚ δεν δρα δογματικά, 
διότι συσπειρώνει στις γραμμές του ανθρώπους 
από διαφορετική προέλευση - φθάνει να έχουν 
πίστη στις προγραμματικές του αρχές. 
-Δ ιεύρυνση υπό ποιους όρους, πάντως;
-  Η διεύρυνση που θα γίνει με συντεταγμένο 
τρόπο σημαίνει πριν απ’ όλα ότι δεν θα έρθουν 
κάποιοι για να διώξουν κάποιους 
άλλους.
Δεύτερον, ότι όσοι προσέλθουν θα έρθουν να 
εργαστούν στη βάση μιας προγραμματικής 
συμφωνίας.
Με λίγα λόγια δεν θα γίνει ούτε παζάρι 
προσωπικοτήτων ούτε παζάρι θέσεων, μιλάμε 
για πολιτική σύγκλιση.
Αυτό σημαίνει ότι φυσικά όλοι οι άνθρωποι που 
θα συγκλίνουν, θα έρθουν σε επαφή με τον 
οργανωμένο χώρο του ΠΑΣΟΚ.

ΣιινέΐτειιΕημε τον ΠΕΤΡΟ ΕΥΘΥΜΙΟΥ

Χρύοιμοΐ για τη
χώρα ο Σηρϋπξ
Χρήσιμα για το κόμμα τα κορυφαία στελέχη

ΕΙΝΑΙ από τα ιδρυτικά 
στελέχη του ΠΑΣΟΚ, 
στο οποίο επανήλθε 

δυναμικά, πρώτα ως ευ
ρωβουλευτής και μετά ως 
υπουργός - μετά μια πο
ρεία που χαρακτηρίστη
κε από θέσεις, αντιθέ
σεις, συγκρούσεις και α
ποχωρήσεις.
Ο υπουργός Παιδείας, 

Πέτρος Ευθυμίου, που 
δεν συνηθίζει να μιλάει 
σε συνεντεύξεις του, πέ
ραν των θεμάτων που ά- 
πτονται των υπουργικών 
καθηκόντων του, σ’ αυ
τήν τη συνέντευξη μιλάει 
για όλους και για όλα, ό
σα αφορούν την πολιτική 
επικαιρότητα και δη την 
κυβέρνηση. Δεν αποφεύ
γει να «επικυρώσει» με 
αρνητικούς χαρακτηρι
σμούς, απόψεις που προ- 
κάλεσαν κύματα αντι
δράσεων στο ΠΑΣΟΚ 
και να κάνει προβλέψεις 
για το μέλλον...

—Είναι σαφές ότι η εικό
να της κυβέρνησης μοιά
ζει με τρικυμία που δεν 
λέει να κοπάσει.

τος είναι και η έλλειψη 
συνοχής στην κυβέρνηση;

—Συνοχή η κυβερνητική 
πολιτική έχει. Αλληλεγ
γύη των στελεχών της 
κυβέρνησης υπάρχει.

— Υπάρχει;
—Δεν έχουμε όμως πά

ντα τον τρόπο να οργανώ
νουμε γόνιμα και αποδο
τικά τις αντιπαραθέσεις 
μας. Για παράδειγμα, ε
μείς δίνουμε πολλές φο
ρές λαβές με τις εντάσεις 
ανάμεσά μας στο να μετα- 
τρέπονται θέματα που 
μπορούσαν να είναι πλε
ονέκτημα δικό μας, σε 
μειονέκτημα και όπλο 
των αντιπάλων μας.

ΚητακιΑσεις
—Με ποιον τρόπο νομί

ζετε ότι θα εκτονωθεί πά
ντως το άσχημο κλίμα, τι 
θα λέγατε στον πρω
θυπουργό σεμια κατ’ιδίαν 
συζήτηση;

— Θεωρώ ότι ισχύει μια 
απλή αλήθεια στην Ελλά
δα. Η χώρα έχει μεν δι
αρκείς σοβαρές κατακτή
σεις στη διεθνή της θέση, 
στην εσωτερική της πολι
τική ζωή, στην εσωτερική 
κοινωνική ζωή, στην οι
κονομική ζωή, αλλά η χώ
ρα δεν παύει να είναι 
στην πιο δύσκολη περιο
χή της Ευρώπης. Εχουμε 
εστίες έντασης στον Βορ
ρά, έχουμε τη μόνιμη 
πλευρά προσοχής που 
πρέπει να έχουμε προς 
την Τουρκία και έχουμε 
επίσης έναν δύσκολο 
δρόμο, προκειμένου να ε
δραιώσουμε απολύτως τη 
θέση μας μέσα στην 
Ευρώπη και να ολοκλη

ρώσουμε το κοινωνικό 
κράτος. Η πολιτική στην 
Ελλάδα δεν είναι εύκολη 
υπόθεση, δεν είναι υπό
θεση επικοινωνιακών 
τρικ, δεν είναι υπόθεση 
διαχείρισης του προσω
πικού ίματζ των πολιτι
κών. Υπ’ αυτή την έννοια 
σταθερά πιστεύω ότι ο 
Κώστας Σημίτης είναι ο 
χρήσιμος ηγέτης για τη 
χώρα αυτή την περίοδο. 
Θα έλεγαότι όποιος θεω
ρεί τον Κώστα Σημίτη α
δύναμο δεν έχει καταλά
βει ποιά είναι η δύναμη 
αυτού του ανθρώπου και 
γιατί η χώρα από το ’96 έ
ως σήμερα πήγε όπως πή
γε. Και πιστεύω ότι ο ελ
ληνικός λαός ξέρει ότι έ
χει την κατάλληλη ηγεσία 
γι’ αυτή την περίοδο. Αρα 
από την ώρα που ο Κώ
στας Σημίτης είναι ο πιο 
επίμονος πολιτικός που έ
χει παρουσιάσει η νεότε
ρη πολιτική ιστορία, ο πιο 
ακατάβλητος στην επι
δίωξη των κυβερνητικών 
του στόχων, θα προασπί
σει έως το τέλος τη δέ
σμευση που ανέλαβε τον 
Απρίλιο του 2000 στον ελ
ληνικό λαό.
Πιστεύω ότι η κυβέρ

νηση αυτή θα διανύσει 
υπό τον Κώστα Σημίτη ό
λη την 4ετία εκπληρώνο
ντας, χρόνο με τον χρόνο, 
τις δεσμεύσεις καιτάτε θα

ι

Της ΦΩΦΗΣ ΓΙΩΤΑΚΗ

-  Είχατε προτείνει στο Υπουργικό Συμβούλιο να 
ορίσει ο πρωθυπουργός υπουργό Ολυμπιάδας.
-  Και επιμένω σε αυτό.
-  Γιατί επιμένετε;
-  Επιμένω, γιατί βλέπω ότι οι Ολυμπιακοί Αγώνες 
είναι το πιο σύνθετο εγχείρημα που έχει 
αντιμετωπίσει μέχρι τώρα η χώρα, είναι απέραντη 
η έκταση αυτού του γεγονότος. Δεν είμαστε εδώ 
Αμερική που ο κ. Πέιν οργάνωσε, ως ιδιωτική 
επιχείρηση στο κατεξοχήν βασίλειο της ιδιωτικής

πρωτοβουλίας. Εδώ, αν σκεφθείτε, όλες οι 
υποδομές στην Ελλάδα είναι κρατικές σε 

τελευταία ανάλυση, από τον OTE και τη ΔΕΗ, 
από τις χρήσεις γης, δεν υπάρχει 
περίπτωση, το 90% των Ολυμπιακών 

Αγώνων εμπλέκεται ευθέως με το κράτος. 
'Αρα δεν είναι απόλυτα λογικό τον 

συντονισμό αυτού του συνόλου των 
πολιτικών να τον αναλάβει τελικά ένας 

κορυφαίος κρατικός - κυβερνητικός 
λειτουργός, δηλαδή ένας 

υπουργός αρμόδιος για τους 
Ολυμπιακούς Αγώνες;

Για ποιους λόγους πιστεύ
ετε ότι φθάσατε σε αυτό το 
σημείο, ένα χρόνο μετά τις 
εκλογές;

— Θα διαφωνήσω μαζί 
σας. Η κυβέρνηση στηρί
ζεται στο έργο της γ ι’ 
αυτό ψηφίστηκε από τον 
ελληνικό λαό και γι’ αυτό 
το έργο θα κριθεί και πά
λι από τον ελληνικό λαό. 
Έ ν α  μεγάλο έργο προ- 

καλεί και μέσα στην 
κυβερνητική παράταξη 
συζητήσεις και κριτικές, 
έτσι ώστε καμιά φορά η 
κριτική ή η γκρίνια και η 
μιζέρια, που συνοδεύουν 
αρκετές φορές την άσκη
ση της πολιτικής, να 
συγκαλύπτουν το ουσιώ
δες, το βασικό, το καίριο 
που είναι ότι η κυβέρνη
ση αυτή προχωράει και 
προχωρώ σωστά στους 
στόχους που έχει θέσει.

—Μα και ο πρωθυπου
ργός αποδέχεται ότι είναι 
άσχημη η εικόνα της 
κυβέρνησης - μήπως δεν έ

χετε μπουσουλα;
— Δεν πρέπει οι δυσκο

λίες να μεταβάλλονται σε 
αδιέξοδα. Για παράδειγ
μα, θα υπήρχε κανένα 
πρόβλημα αν δεν επιχει
ρούσε κανείς να αλλάξει 
την κατάσταση προς το 
καλύτερο; Δηλαδή αν ή
μασταν στο Ελληνικό δεν 
θα υπήρχαν αυτά τα προ
βλήματα, αλλά υπάρχει 
σύγκριση μεταξύ του αε
ροδρομίου των Σπάτων 
και του Ελληνικού;
Εάν παραμέναμε στο 

προηγούμενο καθεστώς 
συντάξεων δεν θα είχαν 
τις τόσες ευχέρειες που έ
χουν οι συνταξιούχοι μέ
σω των τραπεζών ούτε θα 
είχαμε «συλλάβει» τα 32 
δισ. των συντάξεων που 
κατέβαλε το ΙΚΑ σε ανύ
παρκτους συνταξιού
χους. Άρα δεν είναι αυτό 
ένα κέρδος για το δημό
σιο και τους συνταξιού
χους; Με λίγα λόγια 
υπάρχουν δύο κατηγο
ρίες προβλημάτων. Τα 
προβλήματα που προκύπ
τουν από τη στασιμότητα 

την οποία υπηρετείς 
και συγκαλύπτεις 
και ο δεύτερος δρό
μος, που έχει δία

ν λέξει ο Κώστας 
|  Σημίτης, που εί- 
' ναι να
I  συγκρούεται με 

τα προβλήματα 
και να πάει κα
λύτερα τη χώ
ρα.
—Μήπως πηγή  

του προβλήμα-

«Ο πρωθυπου
ργός δεν 

ιαπραγ- 
ύεται με 

κανέναντον
ανασχημα

τισμό», λέει 
ο  Π. Ευθυ- 
μίου.

Υπουργός Ολυμπιάδας τώρα



ΠοΑιιικύ πχρηοτεζ οι δηΗώσειε 
γιο περιστέρια και σύμβολα
-  Οι δηλώσεις του κ. Πανταγιά για τα «κουρασμένα 
περιστέρια» πιστεύετε ότι έπρεπε να απαντηθούν 
από τον πρωθυπουργό, πριν αρχίσουν οι 
αναταράξεις στο κόμμα;
—  Πιστεύω ότι παρόμοιες δηλώσεις δεν βοηθάνε 
κανέναν. Όλες αυτές οι λυρικές περιγραφές είναι 
πολιτικά βαθιά άχρηστες.
Όπως επίσης για παράδειγμα η έξοχη συνέντευξη 
του Μιχάλη του Χρυσοχοΐδη περικλείστηκε σε ένα 
θεμελιώδες λάθος, που ήταν το θέμα του συμβόλου. 
-Δ ιαφω νείτε με την αλλαγή του συμβόλου; 
-Δ ιαφ ω νώ  με την αλλαγή του συμβόλου για έναν και 
μόνο λόγο: ακόμα κι αν δεν είχε το ΠΑΣΟΚ τον ήλιο 
ως σύμβολο, θα έπρεπε να 
επιδιώξει να τον αποκτήσει, γιατί ο 
ήλιος ακριβώς είναι αυτά που ήθελε ο Χρυσοχοίδης 
να εκφράσει στη συνέντευξή 
του. Ο ήλιος είναι το σύμβολο της διαρκούς 
ανανέωσης και ακριβώς η σταθερότητα του ήλιου 
που έχει πάντα την τροχιά του αλλά ανανεώνει κάθε 
μέρα τη ζωή, αυτό θα έπρεπε να είναι το διαρκές 
σύμβολο του ΠΑΣΟΚ, 
της συνέχειας και ανανέωσής του.

είναι πολύ διαφορετικό 
το πολιτικό τοπίο.

— Ο χ . Σημίτης δίνει μια  
εικόνα ότι αφήνει πολλές 
φορές τις συγκρούσεις να 
εξελίσσονται μεταξύ των 
κορυφαίων στελεχών ή  
υπουργών και επεμβαίνει 
μετά...

— Ο Κώστας Σημίτης έ
χει μια αντίληψη για την 
κυβέρνηση που θα έπρε
πε να θεωρηθεί κατάκτη- 
ση του πολιτικού μας 
συστήματος.

Οτι, δηλαδή, η κυβέρνη
ση είναι μεν ο πρωθυ
πουργός που δίνει τις κα

τευθύνσεις, δίνει το πλαί
σιο, αλλά δρα με την ευθύ
νη των συλλογικών οργά
νων και του κάθε υπουρ
γού και με αυτή την έννοια 
δίνει πραγματικά χώρο 
ζωτικό και στη συλλογι- 
κότητα και στην ατομική 
ευθύνη.

Η κόντρα
— Κάποιοι υποστηρίξουν 

ότι η κόντρα του κ. Παπα- 
ντωνίου με τον κ. Τσοχα- 
τζόπουλο προκλήθηκε και 
για λόγους συρρίκνωσης 
της πολιτικής δύναμης του 
υπουργού Άμυνας...

— Επειδή ήμουν παρών 
σε αυτή την Κυβερνητική 
Επιτροπή, θέλω να σας με
ταφέρω ένα κλίμα.
Οι δύο υπουργοί έχουν 

μια έντονη αντιπαράθεση. 
Αλλά από την άλλη ένιω
θες ότι και ο ένας και ο άλ
λος είχαν μια απόλυτη ταύ
τιση με το πώς θα εξυπηρε
τήσουν καλύτερατους στό
χους της χώρας και της 
κυβέρνησης.
Δηλαδή εκείνη τη στιγμή, 

και πιστέψτε με, το εννοώ 
αυτό που σας λέω, μαζί με 
την ένταση, που και εμένα 
με διακατείχε καθώς έβλε

πα την αντιπαράθεση, εί
χα και ένα αίσθημα ότι εί
ναι δύο άνθρωποι απένα
ντι μου που έχουν αξία, 
που έχουν νόημα, που δί
νουν βάρος στα πράγματα 
που υπηρετούν. Και αν 
μου επιτρέπετε να σας πω, 
καμιά φορά η διακυβέρ
νηση της χώρας παίρνει 
αυτή την έντονη αντιπα
ράθεση και την παίρνει 
μόνον όταν οι άνθρωποι 
πονάνε τον τόπο, όταν πο
νάνε την αποστολή τους, 
όταν έχουν αίσθημα ευθύ
νης, έχουν αίσθημα χρέ
ους. Και οι δύο λοιπόν, και 
ο Ακης και ο Παπαντωνί-

ου, ανέδιδαν αυτό το κλί
μα. Και πιστέψτε με, αυτό 
είναι που πιστεύω εγώ ότι 
θα αποδειχτεί και η τελική 
δυναμική του ΠΑΣΟΚ.

—Πιστεύετε ότι λειτουρ
γε ί η λογική της επετηρί
δας στο ΠΑΣΟΚ;

—Είναι φυσικό πάντα σε 
κάποιο κόμμα η ιστορι
κότητα να διαμορφώνει 
την επετηρίδα της. Αλλά 
κάθε φορά κρίνεται η έν
νοια της επετηρίδας από 
τη δυναμική. Εγώ, για πα
ράδειγμα, τον Ακη τον 
Τσοχατζόπουλο ή τη Βά- 
σω την Παπανδρέου, τον 
Κώστα τον Λαλιώτη, για 
να αναφερθώ συγκεκρι
μένα σε κάποιους που θε
ωρούνται σύμβολα της ε
πετηρίδας, τους θεωρώ ε
νεργούς πολιτικούς, ουσι
ώδεις πολιτικούς, και αν
θρώπους με ζωτική προ
σφορά στο Κίνημα. Άρα 
μπορεί να συνδέονται ό
ντως ιστορικά με μια επε
τηρίδα αλλά η αξιολόγησή 
τους με δυναμικούς όρους 
είναι απολύτως ενεργού 
στελέχους. Δεν είναι μια 
επετηρίδα απομάχων. Εί
ναι μια επετηρίδα της 
πρώτης γραμμής. Θα έλε
γα δε, ότι είναι αδύνατον 
να σκεφθεί κανείς ένα 
ΠΑΣΟΚ χωρίς τη γόνιμη 
συμβολή, για παράδειγμα, 
παρόμοιων στελεχών επε
τηρίδας.

Λεν εξισώνονται ία αιιιχία των ΤΕΙ με των ΑΕΙ
-  Έχετε σκεφθεί το ενδεχόμενο να 
επανεξετάσετε τις προτάσεις σας 
που προωθείτε στον χώρο της 
παιδείας;
-  Η νομοθεσία για τα ΤΕΙ έχει 
πίσω της 18 χρόνια εσωτερικής 
ωρίμανσης.Τα 10 τελευταία 
χρόνια όλα τα ανπ'στοιχα ΤΕΙ της 
Ευρώπης έχουν υπαχθεί στην 
ανώτατη εκπαίδευση, έχουν 
ενσωματωθεί στην ανώτατη 
εκπαίδευση. Αυτό που κάνουμε 
επομένως τώρα έρχεται να 
επισφραγίσει και την εσωτερική 
πορεία των ΤΕΙ και την ευρωπαϊκή 
ανπστοιχία των ΤΕΙ, είναι πολύ 
δύσκολο να δικαιολογήσει κανείς 
γιατί ένα τόσο κρίσιμο βήμα

πρέπει να αναιρεθεί. Τα 
επιχειρήματα που προβάλλονται 
δεν είναι επιχειρήματα που 
αναφέρονται στη συγκεκριμένη 
νομοθεσία, αναφέρονται στους 
φόβους που προκαλεί για το 
μέλλον και ξεκαθαρίζω, αυτή η 
νομοθεσία δεν θίγει τα επαγγελ- 
μσπκά δικαιώματα. Η ένταξη των 
ΤΕΙ στην ανώτατη εκπαίδευση, 
δεν αλλάζει τα πτυχία, τα πριν και 
μετά, είναι ισότιμα και ορίζεται 
ρητά στη νομοθεσία όπ τα ΤΕΙ 
εντάσσονται στην ανώτατη 
εκπαίδευση αλλά ορίζονται ως μη 
πανεπιστημιακή βαθμίδα της 
ανώτατης εκπαίδευσης.
Είναι βαρύ λάθος να βλέπω παιδιά

του πολυτεχνείου, φοιτητές να 
λένε ότι εξισώνονται τα πτυχία των 
ΤΕΙ με τα ΑΕΙ. Τα ΤΕΙ πιστοποιούν 
τον πρώτο ακαδημαϊκό τίτλο αλλά 
η πιστοποίηση του πρώτου 
ακαδημαϊκού τίτλου δεν σημαίνει 
ισοπέδωση των πτυχίων ΤΕΙ με το 
πολυτεχνείο, γι’ αυτό άλλωστε και 
έκανα δεκτή την πρόταση των 
πρυτάνεων να συζητήσουμε πως 
η δετείς κύκλοι σπουδών του 
Πολυτεχνείου και της Γεωπονικής 
θα οδηγούν σε μάστερ. Ακριβώς 
για να φανεί με τον πιο ρητό, 
κατηγορημαπκό και συμβολικό 
τρόπο ότι δεν ισχύει καμιά 
πρόθεση εξίσωσης που θα ήταν 
και βλακώδης και καταστροφική.

Ο,τι πιο νεφελώ&εζ η πολιτική 
πρόταση του Αβραμΰπουλου
-  Το σενάριο δημιουργίας ενός κεντροδεξιού 
πλέγματος με τη συνεργασία προεκλογικά της ΝΔ με 
το κόμμα Αβραμόπουλου προβλέπετε ότι μπορεί να 
επιβεβαιωθεί;
-  Ο λόγος για τον οποίο το ΠΑΣΟΚ θα ξανακερδίσει 
και τις επόμενες εκλογές είναι γιατί η συγκυρία της 
χώρας απαιτεί κυβέρνηση Κεντροαριστεράς, με μια 
Κεντροδεξιά διακυβέρνηση στην Ελλάδα αυτήν τη 
στιγμή θα οπισθοχωρούσε η χώρα από στόχους 
κοινωνικούς, οικονομικούς και πολιτικούς που ήδη 
είναι δρομολογημένοι σε σωστή τροχιά και είναι 
πολύ δύσκολο να μετατεθεί ο άξονας από την 
Κεντροαριστερά στην Κεντροδεξιά.
-  Οι δημοσκοπήσεις όμως άλλο λένε, κύριε 
υπουργέ...
-Σ α ς  θυμίζω ότι οι δημοσκοπήσεις επανειλημμέ- 
νως διαψεύδονται όσο προχωρούμε προς τη Λυδία 
λίθο του παντός, που είναι η κάλπη. Απλώς είναι 
γεγονός όπ η Κεντροδεξιά έχει πολύ μεγαλύτερη 
κινητικότητα αυτή την περίοδο. Και θα έχει διαρκώς 
έως τις εκλογές γιαπ είναι πάρα πολύ φυσικό μια 
μεγάλη παράταξη να έχει αυτό το σύνδρομο της 
έντασης που δημιουργεί ο νεκρός χρόνος αποκοπής 
από την εξουσία. Αλλά η συνταγή να πας στην 
εξουσία, δεν είναι να υιοθετείς το παν και να 
κολακεύεις το παν είναι να έχεις υπεύθυνες θέσεις. 
Και δυστυχώς η ΝΔ και η Κεντροδεξιά - μάλλον η 
εκδοχή της ΝΔ στην Κεντροδεξιά - συνδέεται με 
έναν οργανολαϊκισμό. Σήμερα η δε πρόταση του κ. 
Αβραμόπουλου θα έλεγα ότι είναι πραγματικά η πιο 
νεφελώδης πολιτική πρόταση που κυκλοφόρησε 
μέχρι τώρα, στα 26 χρόνια της μεταπολίτευσης 
-Δ ηλαδή δεν βλέπετε μεγαλύτερη κινητικότητα στο 
κόμμα του κ. Αβραμόπουλου. Θα σπάσει το όριο του 
10%;
-  Βλέπω όπ ο κ. Αβραμόπουλος είναι πάρα πολύ 
δύσκολο να σπάσει πλέον αυτό που εγκαθίδρυσε 
γύρω από τον εαυτόν του. Ξέρετε κάπ, για να 
φθάσεις στη σύνθεση πρέπει να έχεις τη δική σου 
θέση, λοιπόν πού είναι η θέση;

Το συνέδριο
-  Θα έχει αντίπαλο ο κ. πρωθυπουργός στο 
προσεχές συνέδριο;
-  Είναι κάθε δικαίωμα του οποιουδήποτε, το εννοώ 
του οποιουδήποτε, να θέλει να διεκδικήσει την 
προεδρία του ΠΑΣΟΚ, αυτή είναι και ομορφιά της 
δημοκρατίας. Αλλά θα έλεγα ότι και η ομορφιά της 
δημοκρατίας είναι όπ επικυρώνει κάθε φορά 
σταθερά πς πλειοψηφίες.
-Σ ε  περίπτωση ήττας αποκλείεται το ενδεχόμενο 
διάσπασης του ΠΑΣΟΚ;
-Δ ε ν  βλέπω ήττα του ΠΑΣΟΚ σε καμιά περίπτωση.
-  Λέμε στην περίπτωση...
-Ό χ ι, δεν βλέπω ήττα του ΠΑΣΟΚ σε καμιά 
περίπτωση, διότι - και είναι πολύ στενόχωρο αυτό - 
δεν υπάρχει πειστική δύναμη αντιπολίτευσης. Διόπ 
πειστική δύναμη αντιπολίτευσης σημαίνει ότι πρέπει 
να έχεις πρακτικές απαντήσεις για μεγάλα ζητήματα 
της ελληνικής κοινωνίας, των εξωτερικών σχέσεων 
της χώρας και της προοπτικής αυτής της χώρας και 
θα έχετε παρατηρήσει ότι η επιλογή, προς το παρόν 
τουλάχιστον, από το κόμμα της αξιωματικής 
αντιπολίτευσης είναι η επιλογή του ναι σε όλα.
Ξέρετε κάτι; Όταν μια κοινωνική κατηγορία ζητά 
κάτι, έχει πολύ καλή συνείδηση μέχρι ποιου βαθμού 
το δικαιούται. Μια κοινωνική κατηγορία άμα ζητάει 
100 ξέρει όπ θέλει το 60 απ’ αυτό και μάλιστα το 
συγκεκριμένο 60. Όταν βλέπει κάποιον να του λέει 
ότι έχει δίκιο στο 100% ξέρει πολύ καλά ότι έχει έναν 
συνένοχο. Δεν εκτιμάς ποτέ τον συνένοχο, εκτιμάς 
αυτόν που σου λέει καθαρά ποιο είναι το σωστό και 
ο Σημίτης κρατάει αυτήν τη γραμμή, γι’ αυτό είναι ο 
ηγέτης που επικοινωνεί αυθεντικά με τον κόσμο.
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